
K O N K O  C h u r c h  o f  C h i c a g o 
M o n t h l y  S e r v i c e June 09, 2024 

Good morning! Happy Sunday in this new week of Kami’s blessings! And thank 

you very much for joining today’s service. This is our monthly service for June 2024. 

I hope each one of you is in good health & excellent spirits on this beautiful early 

summer morning.  

On Friday, April 24 I received this email from Mr. Massimo Clause in Italy:  

Dear Sensei, Thank you for your sermon.  
I am sending you my first sermon which I read at the first 
meeting as a gathering of Konko Faith in Italy. I translated it 
quickly. Sorry if there are any mistakes. I hope you like it.  
Let me know your impressions. If you think it is important you 
can send it to anyone you want. Feel free to correct my 
English.            With a grateful heart, Masashi 

Through his request, Kami had given him the 

Japanese name: Masashi Kaminaka (神中真志). 

It was 2018 when he first emailed me, wishing to know about the Konko Faith. Since 

then we have exchanged emails and later Line messages almost every day. He was greatly 

interested in our faith and on his own studied so hard that he came to develop a strong 

desire of becoming a Konko minister.  

When trying to organize faith gatherings of Konkokyo he had had a hard time 

because of anti-terrorism laws in Italy & Europe. So to avoid violating the law he 

really needed some official recognition from Konko Hombu headquarters. He 

emailed the Konkokyo International Center (KIC) several times asking them to 

exchange emails with him, so they might get to know him.  

He used to be a priest of the Jodo sect of Buddhism and made videos to propagate 

Buddhism in Europe. His specialty is making videos. He then made a few videos 

about Konkokyo, and some Europeans even contacted him to find out more about the 

Konko faith. He eagerly wished to propagate this wonderful faith to Italy and beyond. 

He did his best to get official recognition from Konkokyo, but received no response 

from KIC. Later on, I discovered that they had their reasons for not responding. 

However, Masashi continued to struggle very much and became so disappointed that 

he even got sick.  

At the same time, Masashi also did his best to receive official recognition as some 

kind of church of Konko Faith from the Italian government, so he could avoid any 

allegations of anti-terrorism. His message to me on April 24th is proof that it was 

recognized by the Italian government. I sent him a congratulatory message stating 

how I appreciated his efforts in accomplishing this.  



I would now like to introduce the first sermon by Masashi that he used at the first 

meeting of what he’s now wants to call, Otsubo Church of Konko Faith. It was given 

in Italian and translated into English. He begins: 

   Our beginning     

Thank you all for being present here at our first meeting of 
a church of Konko Faith in Italy. I am very happy for this [outcome], 
and thank Kami Sama for all the problems we have had. It is 
through these very problems we were able to deepen our faith. 
Thus, I can say that Kami has taught us patience.  

I know some of you are quite angry with KIC (Konko 

International Center) for their behavior. Some of you have asked me 
how I have kept faith and endured all the problems. Well, I knew I 
would first have to become a minister. You feel sorry for me, 
because you think KIC is to blame.  

But instead, all the problems we have experienced are the 
work of Kami Sama, who through the problems has shown us what 
we need to change in our behavior so we could be happy people. 
In this regard, I would like to tell you what Kami Sama has taught 
me. For this, I am most grateful to Otsubo Sensei, founder of Airaku 
Church and Takeuchi Sensei, who have taught me the core values 
of Konko Faith. I am very grateful for that.  

Today I want to share with you this wonderful teaching that 
has the power to profoundly change our lives. I hope this will be 
helpful to you and help you grow in faith. 

Try to think. What is the difference between a believer and 
a person who does not believe?  

The big difference undoubtedly is in the way we see life and 
the way we live it. The person who does not believe often does not 
accept reality and will fight it. The non-believer rejects reality and 
consumes his heart by trying to make this life the way he wants it, 
by inventing all possible ways to ‘rig the cards’ in his favor.  

The believing person accepts reality. And with every 
happening tries to find the positive side, in order to turn every 
event into a real opportunity for growth. The believer has faith that 
what happens to him is the ideal means of understanding and 
transforming those aspects of his life that prevent him from being 
what he wishes. 

  



The believer is not stressed by reality, but rather tries to live 
as naturally as possible without always setting himself up against 
life. Through this attitude, because there is no chastisement, he is 
not stifled by stress or anything else, but everything is just an 
opportunity to get to be what he truly wants to be.  

The nonbeliever, on the other hand, always lives in a 
constant battle against reality, which always seems to be slipping 
out of his hands, and thus causing him considerable stress, which 
leads him to become noticeably tired and look for any solution to 
get out of this struggle to live.  

When you entrust your life to Kami Sama you have to 
accept reality, because it is through reality that Kami Sama shows 
you the way. But what about the faith of those who do not accept 
Kami Sama’s teachings? My advice is to think hard about this point 
and change course – if you really want your practice to actually be 
religious practice, and not just a scramble to get whatever your 
own selfishness might decide is best. To those who never get 
anything right and would like to change, it might seem that life 
does these things to them on purpose, presenting them with the 
same problems, at the same junctures over and over again; and in 
reality that is just the way it is.  

If you keep going through the same situations this is not 
because of some kind of punishment from the universe, but on the 
contrary, it is because of the compassion of the universe that urges 
you to change, to reform your life, and learn to listen to life without 
trying to make it about yourself all the time. If you try to think a 
little bit about this attitude, you will find that it really is greatly 
lacking in humility. So then, there is precisely no point in practicing. 
For if you don't have trust, you don't have faith. 

If you learn to accept reality you are not a weakling, but a 
believer. Since life is not obligated to give you what you want, if you 
learn to accept the life you are living, you can change it. If you pray 
for rain, you must also expect mud. And, if you are afraid of rain, 
remember that without it there would be no rainbow.  

Do you understand what I am trying to tell you? Now try to 
look back a little. Try to see where you went wrong. Now you have 
a chance to see when and where you took the road that led you 
astray. This is nobody's fault but your own. So it's time to change. 
Go back to the fork in the road and take the right path, otherwise 
you'll go deeper and deeper until you don't have the strength to 



climb back up. Because to climb back up, takes breath; and when 
always fighting one’s breath becomes thinner and thinner. 

Very often we are led to think that spiritual practice is our 
own ‘thing,’ but in reality our practice of faith, our way of practicing 
faith, affects all aspects of our lives. The people who love us and 
whom we love, benefit from our progress. This is a very important 
aspect to remember. When we love, we believe in love and we 
want to make the person or people we love better. Our sacrifices 
reach the people who fill our lives, and this too, should motivate 
us to do better and better.  

So take care of your practice, because it is like taking care 
of the people we love. Learn to practice and release the love within 
you, and then your whole environment will be fragrant from within 
your heart. 

Please make your life an example for those close to you and 
everyone you meet. Let us help Kami Sama transform this world of 
ours. Let us strive to live the Tenchi Kakitsuke and spread our 
message with the smiles of those who have found their way to live 
their lives.  

Please don’t give merit to me for our church in Italy, for it 
was Kami Sama who wanted it. I haven’t the merit, but I thank you 
for your affection. 

Thank you for your attention. 

 



   金光教シカゴ教会月例祭 2024 年 6 月 9 日 
 おはようございます！神様のおかげの中に迎える新しい週の日曜日、おめでとうござい

ます！本日の礼拝にご参加いただき、誠にありがとうございます。2024 年 6 月の月例祭で

す。初夏の美しい朝を迎え、皆様お一人お一人がお元気でお過ごしのことと存じます。 
  
 4 月 24 日（金）、イタリアのマッシモ・クロースさんからこんなメールが届きました：  
 
 親愛なる先生、ご教話ありがとうございました。 
 イタリアの金光教の集まりの最初の会合で読んだ私の最初の説教を送ります。急いで翻

訳しました。間違いがあったらごめんなさい。お気に召していただければ幸いです。感想を

聞かせてください。もし重要だと思われるなら、誰にでも送ることができます。遠慮なく私

の英語を直してください。           感謝の気持ちを込めて、マサシ 
    ※マッシモさんから彼の日本名のお願いがあったので、神様にお願いして、 
     彼に、神中真志（かみなかまさし）という日本名を頂きました 
 
 ６年ほど前、彼は金光教について知りたいと私にメールをくれました。それ以来、私たち

は毎日のようにメールや LINE のやり取りをしました。彼は私たちの信仰に大変興味を持

ち、独学で猛勉強し、金光教の教師になりたいと強く願うようになりました。 
 金光教の信仰集会を開催しようとしたとき、彼はイタリアとヨーロッパのテロ防止法の

ために苦労しました。そのため、法律違反を避けるためには、金光教本部からの正式な承認

がどうしても必要でした。彼は金光教国際センター（KIC）に何度も E メールを送り、彼を

知ってもらうために E メールの交換を依頼しました。 
 彼はかつて浄土宗の僧侶で、ヨーロッパで仏教を広めるためにビデオを制作していまし

た。彼の特技はビデオを作ることです。そして、金光教についてのビデオを数本作り、何人

かのヨーロッパ人が金光教についてもっと知りたいと連絡してきました。彼は、この素晴ら

しい信仰をイタリア国内外に広めたいと熱望しました。彼は金光教から正式な承認を得る

ために最善を尽くしましたが、KIC からは何の返答もありませんでした。後でわかったこ

とですが、彼らには返事をしない理由があったようです。しかし、マサシは大変つらい思い

をし、失望し、病気にまでなってしまいました。 
 その一方で、マサシはイタリア政府から金光教の教会として正式に認められ、テロリズム

の疑惑をかけられないよう、最善を尽くしました。4 月 24 日の私へのメッセージは、それ

がイタリア政府に認められた証拠です。私は彼に、このようなことを成し遂げた彼の努力に

いかに感謝しているかを記したお祝いのメッセージを送りました。 
ここで、彼が今、金光教大坪教会と呼びたいものの最初の会合で使った、マサシによる最

初の教話を紹介したいと思います。この教話はイタリア語で行われ、英語に翻訳されました。

彼はこう始めます： 
 
 私たちの始まり     
イタリアの金光教教会の最初の会合にお集まりいただき、ありがとうございます。そして、

私たちが経験した様々な問題に対して神様に感謝します。このような問題を通して、私たち

は信仰を深めることができました。このように、神は私たちに忍耐を教えてくれたと言えま

す。 



皆さんの中には、KIC（金光教国際センター）の振る舞いに腹を立てている人もいると思

います。私がどのように信仰を守り、すべての問題に耐えてきたか、何人かの方から尋ねら

れました。まあ、私はまず教師にならなければならないと思っていました。皆さんは、KIC
が悪いと思って、私を気の毒に思っています。 
 しかし、そうではなく、私たちが経験したすべての問題は、神様の御業なのです。神様は

問題を通して、私たちが幸せな人間になるために行動を変えるべきことを私たちに示して

くださったのです。その意味で、神様が私に教えて下さったことをお話したいと思います。

これについては、金光教の核となる価値観を教えてくださった合楽教会創立者の大坪先生

と竹内先生に最も感謝しています。とても感謝しています。 
 今日は、私たちの人生を深く変える力を持つこの素晴らしい教えを、皆さんと分かち合い

たいと思います。これが皆さんのお役に立ち、信仰の成長に役立つことを願っています。 
 考えてみてください。信じる者と信じない者の違いは何でしょう？ 
 大きな違いは間違いなく、人生に対する見方と生き方にあります。信じない人はしばしば

現実を受け入れず、現実と戦います。信じない人は、現実を拒絶し、この人生を自分の思い

通りにしようと、自分に有利なように『カードを操作』するあらゆる可能な方法を考え出し、

心を消耗します。 
 信じる人は現実を受け入れます。そして、どんな出来事も成長のための真のチャンスに変

えるために、ポジティブな面を見つけようとします。信心する人は、自分に起こることは、

自分が望む姿になることを妨げている自分の人生の側面を理解し、変革していくための理

想的な手段となることを信じています。 
 信心する人は現実に対してストレスを感じることがありません。むしろ、人生に逆らわず、

できるだけ自然に生きようとします。このような態度においては、懲罰もなく、ストレスや

その他の何ものにも息詰まることもなく、すべては自分が本当に望むものになるための機

会でしかないことになるのです。 
 一方、信心しない人は、常に現実との戦いの中で生きています。現実は常に自分の手から

滑り落ちていくようであり、そのため大きなストレスを感じ、著しく疲れ果て、この生きる

ための闘いから抜け出すためにあらゆる解決策を模索するようになります。 
 自分の人生を神様に委ねるときは、現実を受け入れなければなりません。神様が道を示し

てくれるのは現実を通してだからです。しかし、神様の教えを受け入れない人々の信仰はど

うでしょうか？ 
 私からのアドバイスは、この点についてよく考えることです。そして、自分の修行が実際

に宗教的な修行であり、自分の利己的な考えでベストだと思うものを手に入れるための奔

走でないのであれば、軌道修正をすることです。 
 何事もうまくいかず、変わりたいと思っている人にとっては、人生はわざと同じようなこ

とを繰り返し、同じような問題、同じような局面を何度も何度も見せているように見えるか

もしれません。あなたが同じ状況を経験し続けるのは、宇宙からの何らかの罰のためではな

く、逆に、あなたに変化を促し、人生を改めさせ、自分のことばかり考えずに人生に耳を傾

けることを学ばせようとする宇宙の恩愛のためなのです。この態度について少し考えてみ

ると、実に謙虚さに欠けていることがわかるでしょう。それでは、信心する意味がまったく

ありません。というのも、信なければ、信仰もないからです。 
現実を受け入れることを学べば、あなたは弱者ではなく、信者となります。人生はあなたが

望むものを与える義務はないのだから、あなたが今生きている人生を受け入れることを学



べば、あなたはそれを変えることができます。雨を祈るのであれば、泥んこになることも予

期しなければなりません。そして、雨を恐れるなら、雨なければ虹も出ることがないことを

覚えておいてください。私が言おうとしていることが分かりますか？少し振り返ってみて

ください。自分がどこで間違ったのか。今なら、いつどこで道を踏み迷ったかを知るチャン

スがあります。これはあなた以外の誰のせいでもありません。だから、変わる時なのです。

分かれ道まで戻り、正しい道を歩むのです。そうでなければ、這い上がる力がなくなるまで、

どんどん深みにはまっていくことになります。這い上がるには息が必要で、常に戦っている

と息はどんどん細くなっていきます。 
 スピリチュアルな修行は自分だけのものだと思いがちですが、実際には、私たちの信心及

び信心修行の仕方は、私たちの人生のあらゆる面に影響を及ぼします。私たちを愛し、私た

ちが愛する人々は、私たちの進歩から恩恵を受けます。これは覚えておくべき非常に重要な

一面です。私たちが愛すとき、私たちは愛を信じ、愛する人や人々をより良くしたいと思い

ます。私たちの犠牲は、私たちの人生を満たす人々に届き、このことがまた、私たちをもっ

ともっと良くしようという気にさせるのです。 
 信心を大切にすることです。それは愛する人を大切にすることと同じだからです。信心を

学び、自分の中にある愛を解き放つことで、あなたの存在全体が、あなたの心の中から香り

立つでしょう。 
あなたの人生を、身近な人たちや出会うすべての人たちの手本にしてください。神様が私た

ちのこの世界を変えてくださるその手足となりましょう。天地書付に基づく生き方に努め、

自分の生き方を見つけた人々の笑顔と共に、私たちのメッセージを広めていきましょう。 
イタリアに教会を開いたことは私の功労ではなく、神様が願い望まれたことです。ここまで

の皆様の愛情に感謝します。 
ご清聴ありがとうございました。 
 


